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Varga Sz. Gábor, a Vajda János Gimnázium igazgatója – aki 
2009 óta történelem-német szakos tanárként dolgozik az 
intézményben, s 2019 óta irányítja az iskolát – kérdéseinkre 
válaszolva a nevelő-oktató munkáról, a gimnázium jubileumá-
ról és fejlesztéseiről beszélt.

– A nevelőtestülettel együtt az a felada-
tunk, hogy biztosítsuk a magas színvo-
nalú nevelő-oktató munka továbbvitelét,
és minden lehetséges eszközzel segítsük
a tanulók tudásának és kompetenciáinak
kibontakoztatását. De legalább olyan
fontosnak tartom, hogy az ismeretek
mellett értékeket és erkölcsi tartást is
közvetítsünk diákjaink számára, hogy
értelmiségi pályára lépve felelősségteljes
életet éljenek, szűkebb és tágabb környe-
zetük javításán, felemelésén fáradozza-
nak. Pedagógusi munkámat hivatásnak
tekintem, melynek lényegét ezen célok
szolgálatában látom – fogalmazta meg
hitvallását.

– Jubileumát ünnepli idén az intéz-
mény. Hogyan, mivel készülnek a jeles
évfordulóra?

– Az intézmény vezetése, a munkakö-
zösségek és a tanulók részéről is számos
ötlet fogalmazódott meg, melyeket a
jubileumi év egészére elosztva szeret-
nénk megvalósítani. A megvalósításban
együttműködünk majd a várossal, az
egyetemmel, az iskolákkal és a kultu-
rális intézményekkel is, melyek szintén
jelentős évfordulókat ünnepelnek. Arra
gondoltunk, hogy egyetlen központi
rendezvény helyett több kisebb “meg-
mozdulással” hívnánk fel a figyelmet az
évfordulónkra. A diákönkormányzat
ebben élen járt, hiszen már az év elejére
elkészültek az évfordulós emblémával
díszített pulóverek. A március 15-ei
nemzeti ünnepünkhöz kapcsolódóan
egy vajdás összkari énekléssel sze-
retnénk hírül adni, hogy 250 éves a
gimnázium. Április végétől október
elejéig lesz látható a Balatoni Múzeum-
ban a gimnázium történetét bemutató
kiállítás. Az emléktárgyak összegyűjtésé-

hez felhívást tettünk közzé. A város 
napjára művészeti bemutatókkal ké-
szülünk: a városba érkező vendégek, 
illetve az alma materbe visszatérő 
öregdiákok számára tanulóink kis-
csoportos idegenvezetés keretében 
kínálnak bepillantást az intézmény 
múltjába és jelenébe. Szeptem-
berben természetesen ünnepélyes 
tanévnyitóval kezdjük majd az évet. 
Intézményi szinten a legjelentősebb 
rendezvényünk a Tudományos 
és Pályaorientációs Napunk lesz, 
melyet november 22-re tervezünk, mivel 
pontosan 250 éve ezen a napon indult 
meg Keszthelyen a gimnáziumi oktatás. 
Az évfordulóra való emlékezés hangsú-
lyosan jelenik majd meg a tehetséggon-
dozó versenyeken és a hagyományos 
rendezvényeinken is.  

– Nemrég megújult a gimnázium udva-
ra, de további fejlesztések is várhatók...

– Mindannyiunk számára nagy öröm,
hogy a jubileumi évhez kapcsolódóan
jelentős mértékben megújul az intéz-
mény épített környezete. Míg a Deák
Ferenc utcai épületünkben a termé-
szettudományos labor kialakításával
már 2015-ben megindult a felújítás,
addig az 1892-ben épült patinás főtéri
épületünkben csak tavaly kezdődtek
meg az átfogó munkálatok, melyeket
Manninger Jenő országgyűlési képviselő
úr hathatós támogatásban részesített. A
megvalósításához közel százmillió forin-
tos rendkívüli kormányzati támogatás
érkezett. A radiátorszelepek cseréjével
egyenletesebbé és gazdaságosabbá vált
az épület hőellátása. Látványos előrelé-
pés történt az udvar aszfaltburkolatának
megújításával. Ezen belül a focipálya
rekortán-öntöttgumi-borítást kapott,

így alkalmassá vált a különböző sport-
ágak magas színvonalú művelésére. A 
fűtésrendszer korszerűsítéséhez kap-
csolódóan a legnagyobb előrelépést a 
nyílászárók cseréje jelentette, melyek a 
nívós és igényes kivitelezésnek köszön-
hetően korhűen illeszkednek az épület 
műemléki jellegéhez.

– Ejtsünk szót a tanulmányi munkáról
is.

– Az elmúlt évtizedben a tanulmányi
átlag folyamatos emelkedését tapasz-
talhattuk, ami az elkötelezett tanárok, a
motivált diákok és a támogatói hátteret
nyújtó szülők együttes erőfeszítésének
köszönhető. Kiemelt hangsúlyt fekte-
tünk a tehetséggondozásra. Tanulóink
kiváló eredményeket érnek el a legkü-
lönbözőbb tanulmányi, művészeti és
sportversenyeken. Nem véletlen tehát,
hogy folyamatosan magas a gimnázium
képzési kínálata iránti érdeklődés; a hat
évfolyamos képzésünkre és a tagozatos
osztályainkba túljelentkezés van. Végzős
diákjaink közel száz százaléka az általa
első helyen megjelölt felsőoktatási intéz-
ményben tanul tovább. Mindig öröm-
teli a két-három év múlva visszatérő
öregdiákoktól hallani azt, hogy „jó volt”,
„megérte” vajdás diáknak lenni.

250 éves jubileumára készül 
a Vajda-gimnázium


